
Jsme děti Nebeského Otce

Jeremiáš 29. kapitola, verše 11-13:

Vždyť já znám úmysly, které s vámi zamýšlím, je Hospodinův výrok. Úmysly o pokoji

a ne o zlu, abych vám dal budoucnost a naději. Když mě budete volat, půjdete a

budete se ke mně modlit, vyslyším vás. Když mě budete hledat, naleznete mě,

pokud mě budete hledat celým svým srdcem.



Bůh jako dobrý pastýř
 Ezechiel, 34. kapitola, verše 11-16:

 Neboť toto praví Panovník Hospodin: Hle, to jsem já. Vyhledám své ovce a budu o ně pečovat. Jako věnuje

pastýř péči svému stádu v den, kdy je uprostřed svých roztroušených ovcí, tak budu pečovat o své ovce a

vysvobodím je ze všech míst, na která byly rozptýleny v den mračna a husté temnoty. Vyvedu je z národů,

shromáždím je ze zemí a přivedu je na jejich půdu. Budu je pást na izraelských horách, v řečištích a na všech

osídlených místech země. Budu je pást na dobré pastvině a vysoko v izraelských horách bude jejich lučina. Tam

budou uléhat na dobré lučině a na úrodné pastvině na izraelských horách se budou pást. Já budu pást své ovce

a já je budu ukládat, je výrok Panovníka Hospodina. Hynoucí vyhledám a zapuzenou přivedu zpět, polámanou

obváži a nemocnou posilním.Tučnou a silnou vyhladím; budu je pást spravedlivě.

 Janovo evangelium, 10. kapitola, verše 27-30:

 Mé ovce slyší můj hlas, já je znám, jdou za mnou a já jim dávám život věčný; nezahynou na věčnost a nikdo je

nevytrhne z mé ruky. Můj Otec, který mi je dal, je větší nade všechny a nikdo je nemůže vytrhnout z ruky

mého Otce. Já a Otec jsme jedno.“

 Bůh, náš Otec je dobrý pastýř, záleží Mu na Jeho ovečkách

 Pán Ježíš nám to dokázal tím, že se nechal potrestat za naše viny

 Pastýř ví, co je pro jeho ovce dobré – kde je dobrá pastva, kde číhá nebezpečí

 Vyplatí se jít za Ním a poslušně plnit Jeho pokyny



Bůh jako vinař, hospodář

 Janovo evangelium, 15. kapitola, verše 1-11:

 „Já jsem ta pravá vinná réva a můj Otec je hospodář. Každou ratolest ve mně, která nenese ovoce,

odstraňuje, a každou, která nese ovoce, čistí, aby nesla hojnější ovoce. Vy jste již čistí pro slovo, které jsem vám

pověděl. Zůstaňte ve mně a já ve vás. Jako ratolest nemůže nést ovoce sama od sebe, nezůstává-li v révě, tak

ani vy, jestliže nebudete zůstávat ve mně. Já jsem ta vinná réva, vy jste ratolesti. Kdo zůstává ve mně a já v

něm, ten nese hojné ovoce; neboť beze mne nemůžete činit nic. Jestliže někdo ve mně nezůstává, bude

jako ta ratolest vyvržen ven a uschne; pak je shromažďují a házejí do ohně, a hoří. Zůstanete-li ve mně a

zůstanou-li mé výroky ve vás, požádejte, oč chcete, a stane se vám. Tím bude oslaven můj Otec, když ponesete

hojné ovoce a stanete se mými učedníky. Jako Otec miluje mne, tak i já miluji vás. Zůstaňte v mé lásce.

Zachováte-li má přikázání, zůstanete v mé lásce, jako já jsem zachoval přikázání svého Otce a zůstávám v jeho

lásce.“ „Toto jsem vám pověděl, aby moje radost byla ve vás a aby vaše radost byla naplněna.

 Díky Pánu Ježíši jsme naroubování na pravý vinný kmen

 Jsme napojeni na zdroj životodárné mízy – očekává se od nás, že poneseme

 Ovoce k Boží slávě, budeme se podílet na růstu Božího království

 Bůh jako dobrý hospodář se stará o to, aby ovoce bylo hojné a kvalitní



Bůh jako vinař, hospodář

 Michael Brown – článek křesťandnes.czOheň tříbitele, božské prořezávání a modlitební hnutí

 Jedním z nejhezčích prvků prvního domu, který jsme s Nancy vlastnili, byly nádherné růžové keře,

které obklopovaly dvůr. Předchozí majitel domu miloval zahradní architekturu a tyto růžové keře byly

jeho pýchou a radostí. Nancy si jich obzvlášť vážila, protože sama milovala práci na zahradě.

Jednoho dne jsem se však vrátil z práce a byl jsem naprosto šokován. Nějací vandalové naše růžové

keře úplně poničili a posekali. Kdo by něco takového udělal, zvlášť za bílého dne? Ale když jsem

vešel do domu, Nancy vypadala naprosto klidně, takže jsem předpokládal, že neviděla, co se stalo.

To znamenalo, že mým úkolem bylo sdělit jí tu špatnou zprávu. S jistou mírou rozrušení jsem jí řekl:

„Někdo zničil růžové keře!“ Jen se usmála a řekla: „Ne, dnes tu byl zahradník a prořezal je.“ Pomyslel

jsem si: „Takhle vypadá prořezávání? To jako vážně? Prořezávání je drastické!“

 Najednou ve mně ožila Ježíšova slova: „Já jsem pravý vinný kmen a můj Otec je vinař. Každou

ratolest, která ve mně nenese ovoce, odřezává; a každou ratolest, která nese ovoce, prořezává, aby

nesla více ovoce“ (Jan 15,1-2).

 Boží prořezávání je spíše bolestné než příjemné, ale je to akt lásky, který nás pro tuto chvíli činí

menšími – někdy docela radikálněmenšími -, aby nás v budoucnu učinil většími.



Bůh jako zlatník

 Malachiáš, 3. kapitola, verše 1-4:

 Hle, posílám svého posla a připraví cestu přede mnou. Panovník, kterého hledáte, vstoupí náhle do

svého chrámu, posel smlouvy, jehož si přejete, hle, přijde, praví Hospodin zástupů. Kdo vydrží den

jeho příchodu? Kdo obstojí, až se ukáže? Vždyť on je jako zlatníkův oheň a pradlákův louh.

Posadí se jako zlatník a čistič stříbra, pročistí syny Léviho, přečistí je jako zlato a stříbro a

budou Hospodinu přinášet spravedlivé přídavné oběti a Hospodinu bude přídavná oběť Judy a

Jeruzaléma příjemná jako za dnů dávných, jako v letech pradávných.

 1. list Petrův, 1. kapitola, verše 

 Požehnaný Bůh a Otec našeho Pána Ježíše Krista, který nás podle svého velikého milosrdenství

znovu zplodil k živé naději vzkříšením Ježíše Krista z mrtvých, k dědictví nezničitelnému,

neposkvrněnému a nevadnoucímu, uchovávanému v nebesích pro vás, kteří jste mocí Boží střeženi

skrze víru k záchraně, která je připravena, aby byla zjevena v posledním čase. Proto jásáte, i když

jste nyní nakrátko, je-li to nutné, zarmouceni rozličnými zkouškami, aby osvědčenost vaší

víry, vzácnější než pomíjející zlato, jež je zkoušeno ohněm, byla nalezena k chvále, slávě a cti

při zjevení Ježíše Krista. Ač jste ho neviděli, milujete ho; ačkoli ho ani nyní nevidíte, věříte v něho a

jásáte nevýslovnou radostí, plnou slávy, docházejíce cíle své víry, záchrany duší.



Děti Nebeského Otce

 List Efezským, 5. kapitola, verše 8-11:

 Kdysi jste byli tmou, ale nyní jste světlem v Pánu. Žijte jako děti světla — ovoce světla je ve

veškeré dobrotě, spravedlnosti a pravdě — zkoumejte, co se líbí Pánu, a nemějte žádnou účast na

neplodných skutcích tmy, spíše je usvědčujte.

 List Efezským, 2. kapitola, verš 10:

 Vždyť jsme jeho dílo, stvořeni v Kristu Ježíši k dobrým skutkům, které Bůh předem připravil,

abychom v nich žili.

 Bůh nás přijal do svojí rodiny, ale potřebujeme vyrůst do podoby Božích synů a dcer

 Jako Boží děti máme poslání, podílet se na budování Božího království

 Bůh na nás pracuje – učí rozumět svému Slovu

 Vede nás, prořezává, proměňuje, čistí…

 Moudře, s láskou, podle toho, jak každý potřebuje



Děti Nebeského Otce

 List Židům, 12. kapitola, verše 5-11: 

 A zapomněli jste na napomenutí, které vám praví jako synům: ‚Můj synu, nepodceňuj Pánovu

výchovu, ani neochabuj, když jsi od něho kárán; neboť koho Pán miluje, toho vychovává, a

švihá každého, koho přijímá za syna.‘ Snášejte to ke své výchově, Bůh s vámi zachází jako se

syny. Neboť je nějaký syn, jehož by otec nevychovával? Jste-li však bez výchovy, jíž se stali účastni

všichni, potom jste nemanželské děti, a ne synové. Také v našich tělesných otcích jsme měli

vychovatele a měli jsme je v úctě. Nebudeme mnohem více poddáni Otci duchů, abychom žili? Vždyť

oni vskutku na krátký čas vychovávali, jak jim připadalo správné, on však k užitku, abychom dostali

podíl na jeho svatosti. Každá výchova se ovšem v tu chvíli nezdá být radostná, ale krušná; potom

však vydává pokojné ovoce spravedlnosti těm, kteří jsou jí vycvičeni.

 Buďme vděční, že nás Bůh Otec přijal do své rodiny

 Je to jen Jeho milost, z naší strany nezasloužená

 Buďme otevření na Jeho výchovu, vyučování, zkoušení naší víry

 Potřebujeme se posouvat, růst, ve zkouškách se ukáže, jak na tom jsme

 Když zkoušku nedáme na jedničku, Bůh zařídí „opáčko“ ☺



SHRNUTÍ

 Lukášovo evangelium 12. kapitola, verš 32:

 Neboj se, malé stádečko, neboť vašemu Otci se zalíbilo dát vám království. (říká Pán Ježíš)

 Kvůli hříchu lidé ztratili možnost přístupu do Boží blízkosti

 Bůh se rozhodl, že člověka přijme do své rodiny

 Díky Pánu Ježíši je to možné, zaplatil na viny lidí

 Jako Boží děti musíme růst a stále více se podobat Božímu Synu

 Bůh touží po tom, aby se Jeho děti podílely na růstu Božího království

 Potřebujeme se podrobovat Boží výchově, učit se Mu víc rozumět

 Buďme vděční a poslušní za Jeho výchovu a vedení

 Díky Nebeskému Otci, že nás přijal do svojí rodiny
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